



## NDSQ shows facilities to international superyacht experts

**Doha, November 29<sup>th</sup>, 2014** — Nakilat Damen Shipards Qatar (NDSQ), Qatar’s premier shipbuilder, received a group of over 20 international superyacht journalists and industry professionals for a tour of the company’s state-of-the-art facilities at Erhama bin Jaber Al Jalahma Shipyard in Ras Laffan.

NDSQ is currently constructing two 71m fast diving support vessels, which are being constructed to luxury superyacht standards and are due for delivery in 2017.

The visitors toured the yard to see NDSQ’s facilities including a 270m x 65m x 35m main construction hall; a superyacht outfitting building which has two bays of 180m x 37.5m x 45m; and a 1,100-tonne travel lift, one of the largest travel lifts in the world.

The Shipyard extends across 150,000m<sup>2</sup>. NDSQ’s outfitting quay of 600m will be expanded in 2015 with the addition of a 120m outfitting pier.

NDSQ's Managing Director, Rino Brugge, says: "Since NDSQ began operations in 2010, we have delivered more than 22 new vessels to the local market. We have also completed refits and repairs on 14 yachts of up to 80m in length. We are well positioned to meet the growing needs of the maritime industry in Qatar and we are committed to making a strong contribution to the Qatar National Vision 2030. We are now keen to market our facilities and services to a wider audience and we are talking with a number of potential clients about superyacht projects."

Nakilat Damen Shipyards Qatar is a joint venture between Nakilat and Dutch shipbuilder Damen and is based at Erhama Bin Jaber Al Jalahma Shipyard in Ras Laffan, Qatar. Nakilat Damen Shipyards Qatar began operations in 2010 and builds ships in steel, aluminum and fiber reinforced plastic (FRP), up to 170m in length. For more information visit: [www.ndsq.com.qa](http://www.ndsq.com.qa).

# ARABIC Version



## ناقلات دامن شيبيردز قطر تفتح منشآتها أمام الخبراء الدوليين في صناعة اليخوت الفاخرة

(، الشركة القطرية الرائدة في بناء السفن مايزيد على 20 صحفي وخبير في مجال صناعة اليخوت NDSQ نوفمبر 2014 – استقبلت "ناقلات دامن شيبيردز قطر" (29 الدوحة في حوض بناء السفن ارحمة بن جابر الجلاهمة في مدينة رأس لفان في قطر. الفاخرة للقيام بجولة في المنشآت الحديثة والمتطورة التابعة للشركة

حالياً على بناء سفينتين سريعتين لدعم الغطس بطول 71 متر وفقاً للمعايير العالمية لبناء اليخوت الفاخرة على أن يتم NDSQ وتعكف شركة ناقلات دامن شيبيردز قطر تسليمها في 2017.

35 م ومنشآت مخصصة لتجهيز وإمداد السفن وتشتمل كل منشأة X 65 م X 65 م بما في ذلك قاعة البناء الرئيسية 270 م NDSQ ورجال الزائرون ساحة الشركة للاطلاع على مرافق 45 م مزودة برافعة تبلغ قدرة حملها 1100 طن، واحدة من أضخم الرافعات في العالم. X 37,5 م X طول 180 م

في 2015 بإضافة رصيف بحري بطول 120 م. NDSQ يمتد حوض السفن على مساحة 150 ألف متر مربع. ومن المقرر توسيع الرصيف المخصص لتجهيز السفن التابع لشركة

، رينو برغ: "لقد قمنا بتسليم أكثر من 22 سفينة جديدة في السوق المحلي منذ انطلاقنا في عام 2010، بالإضافة إلى أعمال الإصلاح والتجديد لـ NDSQ قال المدير العام لشركة 14 يخت يصل طولها لغاية 80 متر. إننا في وضع ممتاز لتلبية الطلب المتنامي للقطاع البحري في قطر ونؤكد التزامنا بالمساهمة الفعالة لتحقيق رؤية قطر الوطنية 2030. ونحن على حرص باستقطاب فئة أوسع من المستثمرين من خلال ترويج مرافقنا والخدمات ونتباحث مع عدد من العملاء المحتملين في مجال مشاريع بناء اليخوت الفاخرة.

تعتبر ناقلات دامن شيبيردز قطر نتاج مشروع مشترك بين شركة ناقلات في قطر ومجموعة دامن الهولندية لبناء السفن وتتخذ من حوض ارحمة بن جابر الجلاهمة في مدينة رأس لفان في قطر مقراً لها. وبدأت شركة ناقلات- دامن بأعمال التشغيل في عام 2010، حيث قامت ببناء السفن المصنعة من الفولاذ أو الألمنيوم أو من ألياف البلاستيك المقوى (FRP) والتي يصل طولها إلى 170 م. للمزيد من المعلومات، يرجى زيارة الموقع الإلكتروني [www.ndsq.com.qa](http://www.ndsq.com.qa)